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گرایش ملی گرایی    پیدا کردند 

سعيد حجاريان در مصاحبه با مجله پيام آينده )شماره دوم، مرداد 1397( 
مي گويد: »اصلاح طلبان تحت تأثير شعارهاي اول انقلاب ملي گرايي را دست 
كم گرفتند.« غلامرضا كاشي در استقبال از توجه اصلاح طلبان به ملي گرايي 
در هفته نامه صدا، )شماره 17( اعتراف مي كند: »دموكراسي خواهي با مدل 
نوليبرالش در دهه 70 وارد منظومه گفتاري ما شد. اين معنا پنجره اي تازه 
پيش چشم ما گشود. اموري پشت اين پنجره درخشيد و اموري به حاشيه 
رفت.« ايش��ان ضمن اعتراف به ماهيت اصلاح طلبي در دهه 70، آنچه به 
حاشيه رفت را نه ارزش هاي اسلامي مدنظر امام كه في المثل ملي گرايي 
مي داند. نكته جالب اين اس��ت كه امريكا هم پس از يك دوره پرچمداري 
»جهاني سازي«  و »تجارت آزاد«  و ايجاد مدل و ريل براي جهان اكنون به 
ناسيوناليسم و اقتصاد مقاومتي رسيده است و در اين سوي جهان نخبگان 
اصلاح طلب كه از ارزش گرايي افراطي به »دموكراس��ي خواهي«، »هضم 
در پروسه جهاني شدن« و »ليبراليسم« رسيده بودند، همزمان با امريكا 
ملي گرا مي شوند و لابد از به قدرت رس��يدن برخي ملي گراها در اروپا نيز 
متأثرند. اگر ملي گرايي اين جماعت مانند ملي گراهاي جبهه ملي نباشد 
كه غرب گرايي فكري و معرفتي را پوستين ملي گرايي مي پوشانند، حتماً 
در مسير ملي گرايي خود به »مكتب ايراني« مي رس��ند كه هم امام را در 
گوشه مدل خود جا داده باش��ند و هم با غرب »ناسيونال جديد« همسو 
ش��وند. ملي گرايي اخير پس از طرح حاكميت دوگانه، مشروطه خواهي، 
جمهوري خواهي، دموكراسي خواهي، پروتستانتيس��م، نرماليزاسيون، 
جنم س��ازي، مدل يونان محوري اخلاق و جامعه مدني و.... طرح مي شود. 
گويي تنها جايي كه اين جماعت نمي توانند پلاس خود را پهن كنند، اسلام 

سياسي و سر سفره امام است.
حجاريان در بخش ديگري از مطلب فوق الذكر مي نويسد: »اگر ايران وجود 
نداشت، دعواي اصلاح طلب، اصولگرا، شيعه و سني.... وجود نداشت، بايد 
ظرف بلوريني به نام ايران پا برجا بماند تا اين تحركات در درون آن صورت 
بگيرد...« اين سخن از يك جهت بديهي است، اما وجود كشور- ملت الزاماً 
به معني ملي گرايي نيست. هر نوع حكومتي در جهان و ايران نيازمند ظرف 
)كشور( است تا عناصر تشكيل دهنده ملت در آن خود نمايي كنند و همه 
در يك قالب عام به دعواها و دوستي ها بپردازند. اگر منظور حجاريان نگراني 
براي نابودي ايران است باز تجربه نشان مي دهد بهترين عنصر مدافع ايران 
»دين« است و ناسيوناليست ها در دهه هاي منتهي به انقلاب اسلامي نه 

توانستند عزت ايران را حفظ كنند و نه تماميت ارضي آن را.
اما حجاري��ان ي��ادش رفت��ه كه آنچ��ه مي گوي��د قب��لًا ني��ز در قالب 
»دموكراسي خواهي« در مقابل نظام بيان داشته  است. »شعار ايران براي 
همه ايرانيان« را كه به ظاهر هم شيك است و هم فاقد معارض ، 20 سال 
پيش طرح كردند و منظور آن روزش��ان هم اين نبود كه حكومت مستقر 
درصدد اخراج عده اي از ايرانيان است بلكه هدف از طرح اين شعار اين بود كه 
بخش هايي از عناصر ملت تحت انقياد هستند و بايد به درون قدرت راه داشته 
باشند و با صراحت غير از منافقين همه گروه ها را واجد صلاحيت براي حضور 

در قدرت مي دانستند كه خود نقض غرض چرايي انقلاب اسلامي بود.
 با توجه به نوع خوانشي كه از ملي گرايي در ايران مي شود، مي توان سه مدل 
قطعي را براي آن طرح كرد: 1- سازگاري اسلام و ملي گرايي؛ 2- غلبه اسلام 
بر ملي گرايي و 3- غلبه ملي گرايي بر اسلام. شايد در ادوار گذشته غلبه يكي 
بر ديگري را شاهد بوده ايم. پهلوي ها عنصر انسجام بخش ايران را ناسيوناليسم 
باستان گرا- تجددگرا برگزيدند و وجهه عملي آن را به زبان فارسي ارجاع 
دادند . اما جمهوري اس��لامي مدلي شد كه جنبه هاي ايجابي ملي گرايي 
را پذيرفت و جنبه هاي نژادپرس��تانه و برتري طلبي ن��ژادي- جغرافيايي 
آن را رد نمود، بنابراين در جامعه مذهب��ي ايران اگر بخواهيم ملي گرا هم 
باش��يم جنبه  هاي ايجابي آن قابل تحقق و عينيت است. همان امامي كه 
مي فرمايد:»ملي گرايي اساس بدبختي ماست«، مي فرمايد:»ما دفاع از ملت 
را واجب مي  دانيم اما نه اينكه مقابل ملت عراق ... قرار دهيم.« بنابراين قالب 
»كش��ور – ملت« امري بديهي و پذيرفته شده براي هر نوع نظام سياسي 
است، اما از مدل  هاي سه گانه ذكر شده مي توان دوران امروز را »سازگاري 
اسلام و ناسيوناليسم« ناميد و كدهاي آن را نيز ارائه كرد. در استقلال خواهي 
و حفظ زبان ملي، جمهوري اسلامي حداكثر تلاش ها را نموده است. علاوه 
بر آن ملي گرايي و اسلام گرايي در بسياري از پديده   ها، همسو و تنيده عمل 
كرده اند كه مي توان به مواردي مانند مسئله خليج فارس، هسته اي، ورزش، 

سينما، تلويزيون، انتخابات و جنگ اشاره كرد. 
اما اگر بخواهيم وجه پيونددهنده و شعاع حداكثري براي انسجام و هارموني 
ايرانيان را بيابيم، بدون ترديد هيچ وجه مشتركي ملموس تر و گسترده تر 
از اسلام نيست. ناسيوناليسم به تنهايي نمي تواند ايرانيان را از منتهی اليه 
شرق كشور )مثلًا  زابل – بيرجند( به منتهی اليه غرب كشور )مثلاً شلمچه 
و مهران( داوطلبانه بكشد و آنها  در اين راه كشته )شهيد( شوند. اين قدرت 
انسجام بخشي فقط از اسلام برخاسته است و حفظ ايران نيز از مسير اسلام 

است؛ همان چيزي كه 500 سال است ايران را يكپارچه نگه داشته است. 
به تعبير ديگر دولت - ملت  هاي غربي حداكثر 200 سال قدمت دارند، اما 
بسياري از انديشمندان غربي تأكيد و تأييد مي كنند كه 500 سال است 
ايران داراي دولت ملي و سراسري است ) اگرچه قبلاً در نظام ارباب – رعيتي 
بوده است(.  حفظ ايران و اصرار بر يكپارچگي آن با هر عنواني باشد ارزشمند 
و واجد احترام اس��ت اما هر روز ايده اي را به عنوان چيستي اصلاح طلبي 
تئوريزه كردن و گارد »گريز از مركز« گرفتن راه  چاره براي حل مشكلات 
نيست. ايده مركزي همان است كه امام آورد. عدول از آن نه مصلحت است 
و نه ممكن و اصرار بر اصول ديگر قطعاً خيانت است. تاكتيك ها و روش ها را 

مي توان به بحث گذاشت.

  نامه نمايندگان به لاريجاني:
ابعاد حقوقي FATF را

 به رأی صاحب نظران بگذارید
جمع�ي از نماين�دگان مجل�س ب�ا ن�گارش نام�ه اي خط�اب ب�ه 
عل�ي لاريجان�ي، رئي�س مجل�س ش�وراي اس�امي خواس�تار 
برگ�زاري نشس�تي ب�راي بررس�ي ابع�اد كام�ل FATF ش�دند.

به گزارش فارس، در نامه نمايندگان به رئيس مجلس آمده است: همانطوري 
كه مس��تحضريد مقام معظم رهبري در ديدار نمايندگان مجلس شوراي 
اسلامي در سال جاري در ارتباط با پيوستن به پيمان نامه ها و ... مطالبي را 
فرمودند كه به اختصار عرض مي نماييم. 1- پيمان نامه ها و ... در جايی پخت 
و پز مي شود. 2- در اين پيمان ها بعضاً مطالب خوبي هم هست. 3- در موضوع 
اين پيمان نامه ها و هركجا مطالب خوب و مفيد است در قوانين داخلي به آن 
بپردازيم و قانون خوب داشته باشيم. ۴- در نهايت با بررسي همه جانبه آنچه 

صلاح و مصلحت كشور است رأي داده شود.
حال با در نظر گرفتن رهنمودهاي شفاف و صريح معظم له آيا جايي براي 
ما نمايندگان باقی مانده كه در مورد FATF و به جاي كار و تلاش با مراعات 
محورهاي چهارگانه فوق انتظار نظر و رهنمود مجددي از ايش��ان داش��ته 
باشيم، حضرتعالي مستحضريد در اين مدت كار تحقيقي و دقيق با استفاده از 
نظرات همه كارشناسان خبره )در دولت و دانشگاه ها و حوزه( انجام نداده ايم 
و با اين پيش زمينه و متأسفانه فضاسازي هاي له و عليه در فضاي مجازي و 
رسانه اي نگران اين هستيم كه نتيجه مطلوب حاصل نشود بنابراين پيشنهاد و 
درخواست داريم با مديريت كميسيون امنيت ملي و حقوقي اجلاسي دو روزه 
با دعوت از همه صاحب نظران )داخل و بيرون دولت( و با حضور نمايندگان به 
عنوان مستمع و پرسشگر تشكيل شود تا نتيجه و جمع بندي آن كمك نمايد 
روي ريل مورد نظر مقام معظم رهبري حركت و تصميم قاطع اتخاذ نماييم.

مجلس در بررسی FATF مبادا اسير تبليغات شود

آیندگان   مجلس   دهم را با این تصمیم خواهند شناخت

ش�واهد حاكی از آنس�ت ك�ه اين ب�ار هم در 
موضوع بررسي FATF از سوي مجلس شوراي 
اسامي برخي محافل با پروپاگانداهاي خبري و 
رسانه اي در موافقت يا مخالفت با آن  درصدد به 
حاشيه راندن بررسي هاي كارشناسي هستند.

محمد ج��واد ظريف، وزي��ر امورخارجه ايران در 
بازگش��ت از نيويورك و پس از جلس��ه با وزراي 
امورخارجه كش��ورهاي باقيمانده در برجام خبر 
از آمادگي هفت كش��ور اروپايي ب��رای همكاری 
بانك هاي مركزي آنها با ايران خب��ر داد. اين راه 
حل كه شايد مهم ترين راهكار كشورهاي اروپايي 
براي حل مشكل تحريم هاي يكجانبه امريكا عليه 
ايران ارزيابي مي شود، يكي از آخرين راهكارهاي 
دولت براي مقابله با مش��كلات موجود در حوزه 

تحريم هاست.
با اين حال، اجراي اين راه حل يك پيش ش��رط 
اساس��ي دارد؛ پيش ش��رطی كه بارها از س��وي 
رس��انه هاي امريكايي مطرح شده اس��ت. ايران 
بايد تدابير مرتبط با گروه مقابله با اقدام مالي در 
خصوص مبارزه با پولشويي يا FATF را بپذيرد.

سايت لوبلاگ با اش��اره به اين راه حل اروپايي ها 
مي نويس��د: آنها اين سيس��تم را با اميد به اينكه 
امريكا حاضر نيست اقدام باورنكردني مثل تحريم 
 بانك هاي مرك��زي اين كش��ورهاي قدرتمند را 
انجام دهد، راه اندازی خواهند كرد. مهم ترين نكته 
اينكه اين سيستم براساس  روش هايي پايه ريزی 
مي شود كه به سيستم هايي مانند سوئيفت نياز 
نداش��ته باش��د.  البته بانك ه��اي مركزي طرف 
اروپايي براي آغ��از اين ط��رح نيازمند يك چيز 
هس��تند: ايران بايد لوايح  FATF  را كاملًا اجرا 
كند. با اين نوش��تار به خوبي روشن مي شود كه 
دليل فش��ار دولت براي اجراي هر چه س��ريع تر 

 FATF  چه مي تواند باشد؟
   فشار براي تصويب

در داخل كش��ور نيز هم اكنون اس��تانداردهاي 
FATF در س��طوح گوناگون توسط بانك هاي 
عامل اجرا مي ش��ود و واحد FIU وزارت اقتصاد 
و داراي��ي در حال مبادله اطلاع��ات با واحد هاي 
منطقه اي گروه اقدام مالي است. با اين حال اجراي 
درخواست هاي كامل اين نهاد مالي كه در مجمع 
عمومي آن در تيرماه سال جاري اعلام شد، نياز 
به تصويب كامل لوايح ارائه شده از سوي دولت به 

مجلس شوراي اسلامي دارد.
هم اكنون از مجموع چهار لايحه فوق سه لايحه 
در مجل��س به تصوي��ب رس��يده و دو لايحه نيز 
در صف بررسي دوباره از ش��وراي نگهبان قانون 
اساسي قرار دارد. چالش برانگيزترين لايحه يعني 
پيوستن ايران به كنوانسيون مبارزه با تأمين مالي 
تروريس��م، پس از نزديك به چهار ماه تعليق بار 
ديگر در صحن علني مجلس ش��وراي اس��لامي 

مطرح مي شود.
علي نجفي خوش��رودي، س��خنگوي كميسيون 
امنيت و سياس��ت خارجي مجلس گفت: جلسه 
كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
براي بررسي اين لايحه سه ش��نبه هفته گذشته 
پيرو جلس��ه رئيس مجلس، وزي��ران اطلاعات و 
امور خارجه برگزار شد و در اين جلسه جمع بندی 
لازم در مورد لايحه الحاق ايران به كنوانس��يون 
 مقابله با تأمين مالي تروريس��م ص��ورت گرفت. 
وي يادآور شد: علي لاريجاني، حجت الاسلام سيد 
محمود علوي، محمد ج��واد ظريف و عبدالناصر 
همتي رئيس كل بانك مركزي پي��ش از اين در 
جلس��ه اي در مورد ابعاد اين لايحه بررسي هاي 
لازم را انجام دادند و نتيجه را به كميسيون امنيت 

ملي و سياس��ت خارجي مجلس ارائه كردند. به 
 CFT نظر مي رسد، مجلس رأی بالايي به لايحه

مي دهد.
 با اين حال صرف نظر از فش��اري ك��ه دولت به 
مجلس شوراي اسلامي براي تصويب اين لايحه 
وارد مي كند، آيا اجراي اين اس��تانداردها در اين 

شرايط و با اين حجم از پروپاگاندا صحيح است؟
   باز هم سايه جنگ

عباس آخوندي، وزير راه و شهرسازي در كنفرانس 
همايش سياست هاي توسعه مسكن در ايران كه 
روز گذشته برگزار شد، با اشاره به تبعات پذيرش 
برج��ام در ايران گف��ت: آقاي رئي��س جمهوري 
مي گف��ت س��ايه جن��گ را از اي��ران دور كردم 
مربوط به قرار داش��تن ايران زير فصل 7 منشور 
سازمان ملل بود. دس��تاورد بعدي برجام ورود به 
بازارهاي بين المللی بود البته مش��روط به حل و 
فصل FATF. كس��اني كه مخالف برجام بودند 
مغلطه مي كردند كه برج��ام خاصيت اقتصادي 
نداشته اس��ت. وي در ادامه مي گويد: بايد با تمام 
قدرت هايي كه عليه امريكا هستند متحد شويم. 
حتماً FATF را كه  س��ازوكار بين المللی براي 
مبارزه با تروريسم و پولش��ويي است، بپذيريم و 
به اصول بازار برمي گرديم. در اي��ن صورت بازار 
آرامش خودش را پيدا مي كند. سخنان وزير راه 
و شهرسازي را شايد بتوان از ابعاد گوناگون مورد 
بررسي قرار دارد، اما همه مي دانند كه در ابتدا و در 
زمان اجراي برجام وعده های ديگري نيز به جامعه 
داده شده بود، كه البته هيچ كدام از آنها عملي نشد 
و اكنون اين گزاره مطرح مي شود كه قرار است با 
پذيرش استانداردهاي گروه اقدام مالي اين مسائل 

حل و فصل شود.
دولت يازده��م زماني به اين نقيص��ه پي برد كه 

تمامي تعهدات اي��ران در خصوص برجام مطرح 
شده بود و پس از آن در سفر رئيس بانك مركزي 
به نشس��ت بهاره صن��دوق بين الملل��ی پول در 
واش��نگتن بود كه ض��رورت اج��راي FATF از 
س��وي وزير خزانه داري وقت امري��كا به رئيس 
بانك مركزي گوش��زد ش��د و در مرداد سال 95 
برنامه اجرايي آن توسط وزير اقتصاد وقت به امضا 
رسيد.حالا سؤال اينجاست كه ممكن است همان 
ماجراي برجام تكرار شود و پس از اجراي تعهدات 

مشخص شود كه قول هاي قبلي بي ثمر است.
    تصميمي بر اساس منطق

 و بررسي هاي كارشناسي
نكته اي كه در همين جا مي توان به آن اشاره كرد 
اين است كه كسي مخالفتي با مبارزه با پولشويي 
ندارد. ش��ايد مهم تري��ن رهنمود در اي��ن باره را 
مقام معظم رهبري ذكر كرده باش��ند كه خطاب 
به نمايندگان مجلس در ديدار ب��ا آنها فرمودند: 
همان گونه كه درباره  »برخي كنوانس��يون هاي 
بين المللي اخيراً مطرح شده در مجلس« گفتيم، 
مجلس شوراي اسلامي كه رش��يد و بالغ و عاقل 
اس��ت، بايد مس��تقلًا در موضوعاتي مثل مبارزه 
با تروريس��م يا مبارزه با پو لش��ويي قانونگذاري 
كند. البته ممكن اس��ت برخي مف��اد معاهدات 
بين المللي خوب باشد اما هيچ ضرورتي ندارد با 
استناد به اين مفاد به كنوانسيون هايي بپيونديم 
كه از عمق اهداف آنها آگاه نيستيم يا مي دانيم كه 

مشكلاتي دارند.
با اين ح��ال آنچه درب��اره اس��تانداردهاي گروه 
اقدام مالي قابل توجه اس��ت، ضرورت بحث هاي 
كارشناسي بدون پروپاگانداهاي خبري گسترده 
در اين باره است. البته جلسات گوناگوني در اين 
باره چه در سطوح بالا و چه در سطوح كارشناسي 
برگزار ش��ده، اما همچنان ابهام هاي فراواني در 
مورد تأثيرپذيری و ريس��ك هاي وارده به كشور 
وجود دارد كه جواب روش��ني به آنها داده نشده 
است. مجلس ش��وراي اس��لامي مي تواند صرف 
نظر از هر ديدگاه سياسي به عنوان اعمال كننده 
اراده ملت با توجه به ابعاد ماجرا در اين خصوص 
تصميم گيری كند. اين دي��دگاه تاكنون بارها از 
س��وي عالی ترين مقام نظام جمهوري اس��لامي 
تأييد شده و هر بار كه عده اي بحث دخالت رهبري 
در اين ماجرا را مطرح كرده اند، ايشان با احترام به 
اختيارات نهاد قانونگذاري كشور تصميم گيری را 

بر عهده مجلس و رأی نمايندگان گذاشته اند.
از همين رو است كه عده اي از نمايندگان مجلس 
در نامه اي خطاب ب��ه علي لاريجاني خواس��تار 
بررس��ي ابع��اد مختلف اين مس��ئله ب��ا حضور 
كارشناس��ان مختلف ش��ده اند. در درخواس��ت 
نماين��دگان مجلس آم��ده اس��ت: حضرتعالي 
مس��تحضريد در اين مدت كار تحقيقي و دقيق 
با اس��تفاده از نظرات همه كارشناسان خبره )در 
دولت و دانش��گاه ها و حوزه( انج��ام نداده ايم و با 
اين بيش زمينه و متأس��فانه فضاس��ازي هاي له 
و عليه در فضاي مجازي و رس��انه اي نگران اين 
هستيم كه نتيجه مطلوب حاصل نشود بنابراين 
پيشنهاد و درخواست داريم با مديريت كميسيون 
امنيت ملي و حقوقي اجلاسي دو روزه با دعوت از 

پيام فرمانده كل سپاه به پدر طاها، شهيد 4 ساله
  صاعقه اي    بر سر دشمنان   خواهیم شد

فرمانده كل س�پاه در پيامي با تبريك و تسليت شهادت مظلومانه 
طاها اقدامي، كودك معصوم چهار س�اله در حادثه تروريستي 31 
شهريور اهواز تأكيد كرد: پاسداران انقاب هرگز نخواهند گذاشت 
خون های پاك و مطهر اين شهداي گران قدر به هدر رود و به فضل 
الهي مصمم هستند همچون صاعقه اي ويرانگر بر سر آنان فرود آيند.

به گزارش سپاه نيوز؛ در پيام سردار سرلشكر پاسدار محمدعلی جعفري، 
فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب اسلامي به سرگرد سعد الله اقدامي، 
پدر طاها اقدامي آمده اس��ت: حادثه تلخ تروريس��تي اهواز و شهادت 
مظلومانه جمعي از نيروهاي سلحشور نظامي و مردم عزيزمان، به ويژه 
كودك خردسال شهيد محمد طاها اقدامي كه هم زمان با ايام عزاي سيد 
و س��الار ش��هيدان و هفته عزت آفرين دفاع مقدس توسط ضد انقلاب 
و نوكران تروريس��تي امريكايي - صهيونيس��تي صورت گرفت، برگ 
حقارت آميز ديگری است از پرونده سياه و نگون بخت استكبار و مدافعين 
دروغين حقوق بشر كه براي رسيدن به اهداف پليد و اجراي نيات شوم 
خود حتي از ريختن خون پاك كودكاني همچون محمد طاهاي كوچك 

و كودكان مظلوم در يمن، سوريه، عراق و ... ابايي ندارند.
بي شك ش��هادت محمد طاهاي عزيز به دست اشقياي عصر جاهليت 
ثاني به سركردگي مثلث شوم غربي، عبري و مرتجع منطقه اي نمايي 
است واقعي از صفحه خونفشان عاشورا و آنچه از حرمله هاي يزيدي بر 
مظلوم ترين طفل عالم حضرت علي اصغر )ع( و پدر بزرگوارش حضرت 
حسين بن علي)ع( گذشت و اينك هم در قابي ديگر از دوران حساس 
تاريخ در ايستادگي و رويارويي جبهه اسلام انقلابي با جبهه كفر و نفاق و 
تكفير تجلي يافته است. شهد شهادت بر جسم كوچك و روح بلندش گوارا 
كه نام مبارك خود را علي اصغر گونه در لوح زرين و پر افتخار مدافعان 
انقلاب اسلامي جاودانه ساخت. سلام و تحيت الهي بر شما پدر و مادر آن 
سرباز كوچك اسلام كه در مكتب و طريق حسيني، محمد طاهاي عزيز 
را همچون حضرت علي اصغر)ع( و حضرت عبدالله ابن الحسين)ع( در 
راه اسلام و قرآن تقديم و اينك نيز زينب گونه با صبر و استقامت بر مسير 
نوراني ولايت، پيام خون او را به گوش انسان هاي آزاده جهان رسانده و 
خواهيد رساند. بي شك خون پاك وي و ديگر شهداي والامقامي كه در 
اين حمله ددمنشانه و خباثت آلود به شهادت رسيدند عزم ما را در صيانت 
و پاسداري از آرمان ها و مقابله با دسيسه ها و توطئه هاي استكبار و نابودي 
اذناب ضد انقلاب و منافقش راسخ تر نموده و دشمنان و ايادي رذلشان 
بدانند كه پاس��داران انقلاب هرگز نخواهند گذاشت خون های پاك و 
مطهر اين شهداي گران قدر به هدر رود و به فضل الهي مصمم هستند 
همچون صاعقه اي ويرانگر بر سر آنان فرود آيند. اينجانب ضمن عرض 
تسلا و همدردي، شهادت مظلومانه فرزند دلبندتان را به شما و خانواده 
معظم و فداكار تبريك و تسليت عرض نموده و از خداوند متعال برايتان 

صبر و شكيبايي توأم با سعادت و سلامت را مسئلت دارم.
  

سردار غيب پرور خبر داد 
 تجمع 700 هزار نفری بسیجیان

 در استان ها  و 100 هزار نفری در تهران 
رئي�س س�ازمان بس�يج مس�تضعفين ب�ا بي�ان اينكه ط�ي 40 
س�ال گذش�ته همواره با مقاومت و ايس�تادگي م�ردم از خطرها 
گذش�تيم، تأكي�د ك�رد: جن�گ اقتص�ادي را ه�م پش�ت س�ر 
خواهي�م گذاش�ت و ب�ار ديگ�ر دش�من را ن�اكام مي گذاري�م.

به گزارش خبرگزاري بسيج، سردار سرتيپ غلامحسين غيب پرور، در 
همايش مشترك پايگاه هاي بسيج فرهنگيان )يادياران 5( كه با حضور 
مسئولان و بسيجيان وزارت آموزش وپرورش و بطحايي وزير آموزش و 
پرورش به مناسبت هفته دفاع مقدس برگزار شد ، با بيان اينكه دفاع از 
حق هميشه هزينه داشته است، تصريح كرد: هرچيزي در پناه مقاومت 
محقق خواهد شد اين هم در آموزه هاي ديني و هم در قرآن اين موضوع 
وجود دارد. وي با اشاره به عبور انقلاب اسلامي از موقعيت هاي مختلف 
و حساس گفت: ۴0 سال گذشته همواره با مقاومت و ايستادگي مردم 
از خطرها گذش��تيم و امروز نيز به حول قوه الهي و ايستادگي مردم از 
اين مش��كلات عبور خواهيم كرد. س��ردار غيب پرور با اشاره به جنگ 
اقتصادي تحميل شده در كشور و مش��كلات فراوان براي مردم و لزوم 
حركت جهادي براي حل اين مشكلات گفت: به فضل خدا به رهبري 
انقلاب و ايستادگي مردم اين مش��كلات را پشت سر خواهيم گذاشت 
و بار ديگر دشمن را ناكام مي گذاريم. وي با بيان اينكه دشمن هيچ گاه 
خير ما را نخواسته است، تشريح كرد: شما ديديد نخست وزير خبيث 
رژيم جعلي صهيونيستي يك صحنه مضحكي را در سازمان ملل نشان 
داد كه گويا او را بر سركار گذاشته بودند. امروز دشمن خبيث ما با توسل 
به هر دروغي سعي در ضربه زدن به كشور را دارد و عملًا خنجر را از رو 

براي ميهن عزيز ما بسته اند.
رئيس سازمان بسيج مستضعفين همچنين در حاشيه اين همايش از 
تجمع 700 هزار نفري بسيجيان در مراكز استان ها و 100 هزار نفري 
بس��يجيان در تهران بزرگ خبر داد. غيب پرورگفت: اين رزمايش از 9 
شهريورماه امسال شروع ش��د و در آن 1000 گردان بيت المقدس در 
سراسر كشور در آن مشاركت داشتند. 1000 گردان عدد فوق العاده اي 
است و كساني كه با مس��ائل نظامي در ارتباط هس��تند به خوبي معنا 
و مفهوم 1000 گردان را مي دانند. اين  يك اس��تعداد نيروي انس��اني 
فوق العاده است كه علاوه بر آن 8 هزار گروه جهادي نيز در اين رزمايش 
شركت داش��تند. روز اول پيش بيني بر 701۴ گروه جهادي بود اما در 
عمل به مرز 8 هزار گروه رسيديم كه بازتاب زيادي در رسانه ها و خصوصاً 
فضاي مجازي داشت؛ در طول اين رزمايش و در موضوع خدمت رساني 
هشتك هاي زيادي ايجاد ش��د. وي با بيان اينكه حدود 150 هزار نفر 
در موضوع خدمت رس��اني در اقصي نقاط كشور حاضر ش��دند و از 9 
شهريور تا 29 ش��هريور هم اين رزمايش برگزار شد، خاطرنشان كرد: 
حلقه پاياني رزمايش يك تجمع 700 هزار نفري در مراكز اس��تان ها 
است. رئيس س��ازمان بسيج مس��تضعفين ادامه داد: از اين 700 هزار 
بس��يجي س��ازمان يافته 100 هزار نفر آنها در تهران در روز پنج شنبه 

تجمع خواهند كرد.
 

با حكم رئيس جمهور
رحماني فضلي رئیس ستاد اطلاع رساني

 و تبلیغات اقتصادي شد
رئيس  جمهوري در حكمي عبدالرضا رحمان�ي فضلي را به عنوان 
»رئيس ستاد اطاع رساني و تبليغات اقتصادي كشور« منصوب كرد. 
به گزارش پايگاه اطلاع رساني رياس��ت جمهوري، در حكم روحاني به 
رحماني فضلي آمده است: در اجراي مصوبات شوراي عالي هماهنگي 
اقتصادي نظر به مراتب تعهد و تجربيات ارزنده، جنابعالي به موجب اين 
حكم به عنوان »رئيس ستاد اطلاع رساني و تبليغات اقتصادي كشور« 
منصوب مي شويد. سياس��تگذاري و برنامه ريزي رسانه اي و نظارت بر 
اجراي آنها براي ايفاي نقش فعال و موث��ر در مواجهه با جنگ رواني و 
اقتصادي مورد انتظار است. طبق مصوبه شوراي عالي تمامي مسئولان 
و اعضاي قواي سه گانه، ائمه جمعه، كاركنان نهادهاي رسمي كشوري و 
لشگري و كليه رسانه هاي كشور موظف به هماهنگي، همكاري و اجراي 
تصميمات ابلاغي ستاد مي باشند. توفيق شما را در انجام شايسته وظايف 
محوله با رعايت اصول قانون مداري، اعتدال گرايي و منش��ور اخلاقي 
دولت تدبير و اميد، در خدمت به اس��لام و ملت شريف ايران از خداوند 

متعال مسئلت دارم . 

ژه
وی

بحراننمایيروزنامهشهرداريتهران
تيتر ي��ك روزنامه دي��روز همش��هري، ارگان رس��مي 
شهرداري تهران »7 بحران و 12 راهكار« بود. همين تيتر 
كافي است تا بحران نمايي از اوضاع جامعه انجام شود. اين 
مطلب البته با روتيتر هشدارنامه 292 انديشمند منتشر 
ش��ده و مواردي را به عنوان بحران برمي ش��مرد. اولين 
بحران آن چنان ك��ه در صفحه يك روزنامه همش��هري 
آمده، بحران يكپارچگي در نظام سياس��ي اس��ت كه در 
واقع القاي حاكمي��ت دوگانه مي كن��د و تئوريزه كردن 
آن است. حال بحران نمايي از برخي اختلاف سليقه های 
معمول بين مسئولان در صفحه يك روزنامه شهرداري 
پايتخت چه مي كند، س��ؤالی اس��ت كه بي پاسخ است. 
گسس��ت اجتماعي هم البته از گزينه هاي بعدي است تا 
مسير بحران زايی به خوبي پيش رود! راه حل ها هم البته 
جالب توجه است؛ برگزاري انتخابات آزاد و رقابتي! رفع 

حصر! عفو عمومي!
در فضايي ك��ه مردم منتظر حل مش��كلات معيش��تي و 
سروسامان گرفتن اوضاع اقتصادي كشور هستند، برخي 
با رفع حصر و اصرار بر عفو محكومان سنگ سياسي جناح 
خود را به سينه مي زنند و روشن اس��ت در چنين فضايي 
مردم نااميد خواهند شد. انتخابات آزاد هم كه همواره در 
ايران وجود داشته و همين شهردار ماحصل انتخابات آزاد 
شوراي شهر است. كم كم همشهری در حال گذر از تريبون 

شهرداری به تريبون حزب مشاركت 1 و 2 است.

پناهندگ��يعضوتش��ریفاتریاس��ت  
جمهوريبهامریكا

يكي از كاركنان اداره كل تشريفات رياست جمهوري پناهنده 
امريكا ش��ده اس��ت.  هفته نامه صدا روز گذش��ته در صفحه 
»صداي پنهان« خود نوشت: يكي از افرادي كه براي هماهنگي 
س��فر رئيس جمهوري به نيويورك به سوئيس مراجعه كرده 
بود، پناهنده ش��ده اس��ت. صدا اضافه كرده: ظاهراً وي كه از 
كاركنان اداره كل تشريفات نهاد رياست جمهوري بوده، براي 

پناهندگي امريكا اقدام كرده است. 
يك منبع آگاه در دفتر رئيس جمهوري ديروز در گفت وگو با 
ايرنا گفت: كارمند مذكور يكي از كاركنان اداره تشريفات بوده 
كه حدود ۴5 روز پيش صرفاً براي پيگيري برخي امور اداري 
عادي به سوئيس اعزام شده اس��ت. اين مقام مسئول افزود: 
كارمند مذكور در مهلت مقرر به كشور بازنگشته است كه علت 
موضوع در دست بررسي است. وي گفت: اقدامات لازم براي 
اطلاع از وضعيت كارمند ياد شده و بازگشت وي در حال انجام 
است. اين منبع آگاه در عين حال از رسانه ها خواسته از انتشار 

اخبار غيرموثق در اين خصوص خودداري كنند. 

فرافكنيباFATFبهروشآخوندي 
»ش��ايد جامعه از من به عنوان يك وزير انتظار داشته باشد 
درباره آنچه در اقتص��اد كلان رخ مي ده��د، صحبت كنم. « 
اين يكي از جملات آغازين سخنراني ديروز عباس آخوندي 
است. جامعه البته از او انتظار دارد حرف بزند در مورد وضعيت 

مسكن؛ در مورد اعتصاب كاميونداران، در مورد وضعيت راه ها 
و تصادفات ج��اده اي و در مورد هر موضوع��ي كه او به عنوان 
وزير راه و مس��كن و شهرسازي مس��ئول آن است. اما عباس 
آخوندي ترجيح مي دهد در مورد مسائلي حرف بزند كه اصولاً 
ربط چنداني به او ن��دارد. مثلًا همين دي��روز در هجدهمين 
همايش سياس��ت هاي توسعه مس��كن در ايران همه اوضاع 
اقتصادي كشور را مرتبط با نپيوستن ايران به FATF دانسته 
و گفته »با توجه به اينكه برجام باعث ش��د ما از بند 7 منشور 
سازمان ملل خارج شويم و سايه جنگ از سر كشور برداشته 
شد كه دستاورد بسيار خوبي بود. دستاورد بعدي، اقتصادي و 
سياسي بود مشروط به اينكه بحث FATF را حل كرده باشيم 
و بدون آن هيچ گاه برجام نمي توانست راندمان كافي داشته 
باشد. بازار مرتباً علائم منفي دريافت كرد تا اينكه در مجلس 
گفتند ما مي خواهيم دو ماه موضوع FATF را عقب بيندازيم؛ 
بزرگ ترين پالس منفي كه مي شد به جامعه داد و اثر عميقي 

در انتظارات منفي گذاشت.«
آخوندي اما نمي گويد چرا بعد از چند ماه نتوانس��ته مشكل 
اعتصاب كاميون داران را حل كند؛ يا در طول پنج سال گذشته 
براي حل معضل مسكن چه كرده كسي كه مسكن مهر را هم 
قبول ندارد. توضيح او در مورد همين دو موضوع كافي است. 
موضوع پيوس��تن ايران به FATF هم متولي خودش را در 
كشور دارد و در حوزه وزارت راه و مسكن و شهرسازي نيست. 
البته براي فرار از پاسخگويي FATF موضوع جنجالي و جالب 

توجهي خواهد بود!

عبدالله گنجی

 مهدی پورصفا
    گزارش    

  دبيركل جامعه اسامی مهندسين: 

مردممنتظرانتقامسیستمامنیتیکشورازتروریستهایاهوازهستند
 عمليات تروريس�تی اهواز، حادثه كوری بود 
كه اگر سيس�تم امنيتی و اطاعات�ی ما به اين 
مراسم توجه بيشتری می كردند شايد می شد 
آن را پي�ش بين�ی ك�رد، الان جامع�ه منتظر 
انتقام گيری سيس�تم امنيتی كش�ور اس�ت.

 به گزارش   فارس، محمدرضا باهنر دبيركل جامعه 
اسلامی مهندسين ش��امگاه ش��نبه در نشست 

ماهيانه اين حزب اظهار داش��ت: اه��واز و حادثه 
تروريس��تی مس��ائل را تحت الش��عاع قرار داد و 
نگرانی هاي��ی را درمورد مس��ئله امنيت به وجود 
آورد.  وی با بيان اينكه از نظر نظامی، حادثه اهواز 
عمليات مهمی نبود، گفت: حادثه كوری بود كه اگر 
سيستم امنيتی و اطلاعاتی ما به اين مراسم توجه 
بيشتری می كردند شايد می شد پيش بينی كرد 

ولی بايد حداكثر دقت را در اين ماجرا به كار ببريم 
و می توان هم در حوزه رسانه ای و هم در شناسايی 
اين عوامل سيلی محكمی به آنها زد چون جامعه 
منتظر انتقام گيری و نش��ان دادن ضرب شست 

سيستم امنيتی كشور هستند.  
وی با بيان اينكه جنگ اقتص��ادی وجود دارد، 
گفت: ظرف يك ماه گذش��ته ثابت شده جنگ 

رس��انه ای پرحجم تر كار را آغار كرده و برخی 
نتايج جنگ اقتص��ادی را بزرگ ت��ر از واقعيت 
نش��ان می دهن��د.  وی تأكيد كرد: حتم��اً بايد 
برنامه اجرايی در م��ورد زندگی كردن با تحريم 
داش��ته و واقعيت را همانطور كه هست با مردم 
بيان كنيم. همچنين استراتژی خوبی را در برابر 

جنگ رس��انه ای اتخاذ كنيم.

      خبر    


